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Oslavili jsme 
85. výročí vzniku ČSR

I když oslavy tohoto významného výročí již dozněly, na strán-
kách listopadové Radnice se k nim vracíme. Jednak abychom 
představili osobnosti, jímž starosta města Břeclavi Ing. Dymo 
Piškula předal ocenění za jejich aktivity pro rozvoj města, jednak 
abychom krátce připomenuli některé klíčové události, odehráva-
jící se v době před 85 lety v Břeclavi a na Břeclavsku. 

České obyvatelstvo Břeclavska se k samostatnému státu 
přihlásilo proklamací: „Slib národa českého ze dne 13. květ-
na 1918 za sebe skládáme prohlašujíce, že v hájení samostat-
nosti národa českého vytrváme a od tohoto svého práva na sa-
mostatnost národní neustoupíme“. Převzetí moci po 28. říjnu 
proběhlo ve zdejším regionu poměrně klidně.

V samotné Břeclavi promluvil 14. října 1918 říšský poslanec 
Rudolf Malík, který hovořil zejména o blížícím se konci vál-
ky a vzniku nového samostatného a svobodného českého stá-
tu. Den před 28. říjnem byl v našem městě ustanoven Okresní 
národní výbor, v jehož čele stanul první břeclavský český lékař                
MUDr. František Sovadina. Večer 29. října byl uspořádán lam-
piónový průvod a u radnice k přítomným občanům promluvili 
o vzniku Československé republiky JUDr. O. Štampach a také 
učitelé Jan Noháč a František Kňourek z Poštorné. Situace se však 
poněkud komplikovala v souvislosti s místní pohraniční železnič-
ní stanicí. V noci na 30. října zvládl situaci svou rozvahou a inte-
ligencí tehdejší vojenský velitel břeclavského nádraží Ing. Rudolf 
Zaoral, jehož vzpomínky vydané tiskem pod názvem Za převratu 
v Břeclavi představují cenný historický pramen, stejně jako práce 
J. Cyprise a Majora Lva Eckera na podobné téma.

Německý starosta Břeclavi Eduard Kafka nadále vyvíjel snahy 
o připojení Břeclavi k Rakousku, ale 11. listopadu byl zemským 
národním výborem odvolán z funkce a vládním komisařem města 
byl jmenován JUDr. Josef Pyskatý. Bezpečnost občanů ve městě 
i okolí zajišťovali vojáci I. praporu Slovácké brigády.

Snahy Čechů o sebeurčení a samostatnost se týkaly nejen 
Břeclavi, ale také českých obcí v rakouském pohraničí. Dne 
10. listopadu se konal v Poštorné tábor lidu, kde občané Poš-
torné, Charvátské Nové Vsi a Hlohovce proklamovali přá-
ní státi se součástí nové republiky. Faktický stav byl poslé-
ze uznán také mírovou konferencí, jejímž rozhodnutím byly 
k ČSR připojeny i Valtice.  PhDr. Evženie Klanicová

Setkání starosty s občany
Další setkání starosty a tajemníka s občany Břecla-

vi se uskuteční v pondělí 10. listopadu 2003 od 14.00 
do 17.00 hodin v zasedací místnosti číslo 39 Městského 
úřadu v Břeclavi. 

K pomníku TGM pokládá květiny místostarosta Ing. Pavel Dominik

Součástí oslav bylo odhalení pamětní desky válečného hrdiny a legendy 
výsadkářů plukovníka Josefa Černoty. Josef Černota byl příslušníkem 
elitních britských jednotek Comandos. Za 2. světové války byl vysazen 
v Beskydech se skupinou Wolfram, která měla za úkol vytvořit party-
zánské hnutí na Moravě. Po válce byl zakladatelem výsadkového vojska 
československé armády. V roce 1947 velel výsadkovému kurzu Izrael-
ských vojáků – Haganah, kteří se pak stali základem výsadkového voj-
ska nového státu Izrael. 
Pamětního aktu se zúčastnilo mnoho významných osobností z oblasti po-
litické, vojáků a vojenských veteránů.
Pamětní desku odhalila manželka Františka Černotová (uprostřed).
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Senátor Vladimír Schovánek k aktuálnímu dění v Břeclavi
Stejně jako spous-

ta ostatních měst, 
musela i Břeclav při 
řešení otázky škol-
ství sáhnout k někte-
rým nepopulárním 
opatřením. Zruše-
ním školy v  nejvzdá-
lenější části města se 

situace vyhrotila natolik, že tato 
městská část pomýšlí na osamostat-
nění. Jaký na to máte názor? 

Uzavření vesnické školy je vždy velmi cit-
livým problémem. Občané postižené vesni-
ce mají pocit, že jim někdo chce ukrást kus 
obce. Rodiče mají celkem přirozený strach 
o své malé děti a nedokáží si představit, že se 
jejich dítka najednou ocitnou daleko od do-
mova v poměrně neznámém prostředí. Ško-
la je jedním z významných symbolů obce a 
její uzavření by mělo být pečlivě zváženo. 
Osobně si však myslím, že pro děti samotné, 
pokud se podaří dobře vyřešit jejich dopra-
vu, je navštěvování městské základní školy 
výrazným přínosem. Větší školy mají ob-
vykle lepší technické zázemí a širší pedago-

gický sbor, takže i v případě nemoci učitele 
je k dispozici kvalitní záskok. Dítě se v no-
vém prostředí velmi rychle takzvaně otrká 
a jelikož se děti učí nejen od pedagogů, ale 
také jedno od druhého, větší kolektiv vyba-
ví dítě do života všestranněji.

Město Břeclav čeká na výsledek 
oponentního hydrogeologického po-
sudku, potažmo rozhodnutí báňské-
ho úřadu ve věci těžba ropy na úze-
mí města. Aktivity stojící proti těžbě 
hovoří o tom, že břeclavská radnice 
hodlá bojovat proti případnému zá-
pornému stanovisku. Jaký je Váš po-
hled na tuto problematiku?

Těžba ropy v území, kde se nacházejí 
zdroje podzemní pitné vody je vždy spojena 
s určitým rizikem. S vývojem nových techno-
logií však toto riziko klesá. Konečnou odpo-
věď na otázku, zda těžit nebo netěžit by proto 
měli dát odborníci, kteří danou lokalitu vy-
hodnotí. Rozhodnutí nesmí být politické, ale 
pouze odborné. Přesto, že vím, že posudky 
někdy bývají částečně ovlivněny tou stranou, 
která jejich vypracování zadává, nemyslím si, 
že by si břeclavská radnice mohla dovolit na 

těžbu kývnout v případě, že by experti upo-
zorňovali na ne nezanedbatelná rizika.

V senátu zastupujete břeclav-
ský volební obvod. Jaké jsou priori-
ty vaší práce, co byste rád stihl udě-
lat (podpořit) pro své voliče do kon-
ce volebního období?

Mojí hlavní pracovní náplní je po-
suzování nově přijímaných zákonných 
norem. Každý senátor je z nějakého re-
gionu a rozumí nejvíce té oblasti, ve kte-
ré se pohyboval. Zejména z těchto úhlů 
pohledu se snažím v nově přijímaných 
zákonech vychytat věci, které by mohli 
způsobovat komplikace. Zároveň se sna-
žím voličům a obcím svého obvodu po-
moci řešit jejich závažné problémy. Jsem 
rád, že má volební priorita – pozemkové 
úpravy – se konečně rozběhla správným 
tempem. Okres Břeclav obdržel na po-
zemkové úpravy nejvíce fi nančních pro-
středků z celé ČR. Věřím, že do konce 
mého volebního období budou z hlediska 
nejasného vlastnictví nejbolavější katast-
rální území okresu těmito pozemkovými 
úpravami vyřešena.  (pk)

Jak posuzují práci senátora naši zastupitelé?
Ing. arch. Martin Ondrouch
(PRO REGION)

Na pozemkové úpravy se dívám pozi-
tivně. Zejména v pohraničí je spousta po-
zemků, u kterých nelze identifi kovat vlast-
níka, nebo jsou z vlastnického hlediska ne-
použitelné. To v mnoha případech brání 
rozvoji obce. Pouze těmito úpravami se 
dá dosáhnout lepšího využití pozemků 
ku prospěchu obcí. 

Ing. arch. Anna Procházková
(ODS)

Netroufám si hodnotit práci pana senáto-
ra v legislativní oblasti, přestože posuzování 
nově přijímaných zákonných norem uvádí 
jako svou hlavní pracovní náplň. Jedná se 
o kolektivní rozhodnutí orgánu, který má 81 
členů, takže to není jednoduché a bohužel 
mám pocit, že nové zákony, uplatněné v pra-
xi, lidem život spíše komplikují, než usnad-
ňují. Ale to je problém obou komor parla-
mentu. Pokud jde o přínos pro region, který 
samozřejmě voliči sledují a podle toho se roz-
hodují v dalších volbách, vybral svou priori-
tu optimálně. Doufám, že se panu senátorovi 
z pozice místopředsedy Výboru pro územní 
rozvoj, veřejnou správu a životní prostředí 
podaří zajistit fi nance na dokončení pozem-
kových úprav a vyjasnění vlastnických vzta-
hů. Do budoucna to bude mít pro rozvoj re-
gionu zásadní význam. Zrovna tak doufám, 
že se ve výboru bude angažovat i v reformě 
veřejné správy, která se zatím jeví jako stále 
narůstající a nefunkční moloch.

František Dvořák
(KSČM)

K senátu, jako celku: Množí se názory 
zda senát ano či ne a zda je vůbec potřeb-
ný, jako pojistka demokracie. Můj názor je 
takový, že výsledky práce senátu neodpoví-
dají vynaloženým nákladům. O práci sená-
torů se zajímám, ale mohu se k ní jen těžko 

vyjádřit, protože o činnosti senátorů mám 
informace pouze ze sdělovacích prostřed-
ků. V žádné oblasti jsem nezaznamenal, že 
by se nám díky práci senátorů žilo lépe.

K senátorovi: Senátora Schovánka znám 
řadu let. Již jako starosta Pohořelic vykonal 
kus práce. Díky jeho iniciativě se Pohořelice 
staly obcí s rozšířenou působností. Vím, že se 
kromě posuzování nových zákonných norem 
věnuje problematice pozemkových úprav. 
Práce senátorů má jistě jiné poslání, ale neza-
znamenal jsem, že by konkrétně Břeclav jeho 
vliv dosud nějak pocítila. Jak pomáhá dalším 
obcím Břeclavska mi není známo. 

RNDr. Miloš Petrů
(KDÚ-ČSL)

Plně souhlasím s panem senátorem, 
že poslanec či senátor se má hlavně po-
dílet na přípravě kvalitních zákonů a je-
jich novel, protože tím nejvíce prospěje 
lidem zde v regionu. K tomu mu slouží 
pro konzultace zřízená kancelář v regio-
nu. Teprve na druhém místě je operativ-
ní řešení místních problémů. Pozemkové 
úpravy jsou skutečně velmi důležité pro 
rozvoj mnoha zdejších obcí, protože je-
jich neuskutečnění často zabrání jakéko-
liv stavbě.  

O penězích pro Ladnou se zastupitelem Jaroslavem Čechem
Zastupitelstvo měs-

ta bude schvalovat roz-
počtové změny týkající 
se městské části Lad-
ná. O jaké změny se 
jedná? 

Vedení Města již dří-
ve přislíbilo, že v případě 

neprovedení rekonstrukce místní základní 
školy zůstanou na rekonstrukci určené pe-
níze v Ladné a budou použity podle přání 
občanů této městské části. Rekonstrukce 
školy se nekonala. O tom, že své sliby mys-
lel starosta vážně jsem se přesvědčil v prů-
běhu měsíce října. Spolu se Stanislavem 
Ivičičem a Ladislavem Černým jsme čle-
nům městské rady předložili návrhy na po-
žadované investice. Na základě těchto ná-
vrhů rada doporučuje zastupitelstvu města 
schválit rozpočtové změny a profi nancovat 
některé akce v Ladné ještě letos. 

Jedná se o opravu chodníku mezi kos-
telem a autobusovou zastávkou a o dotaci 
na úpravu sportovního areálu. Hned na 
počátku příštího roku jsou navrženy pe-
níze pro sportovní areál ještě jednou a na 
údržbu hřiště má být pořízen malotraktor 

s příslušenstvím. Peníze by mělo obdržet 
také místní sdružení dobrovolných hasičů. 
Navrhované rozpočtové změny pro Lad-
nou představují více než tři čtvrtě milio-
nu korun. 

Převážná část peněz má být pou-
žita pro potřeby sportovního areá-
lu. Proč? 

Předně bych chtěl říct, že jakýkoliv ná-
vrh fi nancí pro Ladnou samozřejmě vítá-
me. Od dob minulého vedení jsou to jed-
ny z mála prostředků, které Město hodlá 
v Ladné utratit. Bylo by dobré využít na-
bízené peníze pro potřeby širší veřejnosti 
a především mládeže. Proto je ideálním 
řešením hřiště, které je ve špatném stavu 
a úpravy přímo vyžaduje.

Byly již vybrány fi rmy, které budou 
práce provádět? 

Dotace ještě nejsou schváleny zastupitel-
stvem a žádná fi rma na provedení prací vy-
brána není. Myslím si, že všeobecně panuje 
shoda, že by zakázku měla obdržet některá 
z místních fi rem. Podle mého názoru není 
důležité kdo to bude. Důležité je rychlé a 
hlavně kvalitní provedení, abychom nabíd-
ku města stihli včas využít.  (pk)
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Jak postupuje Město proti neplatičům?
Proč mají neplatiči nárok na 

sociální dávky? Jak je možné, 
že neplatiči nájemného stále byd-
lí v městských bytech? Tak to je 
dobré, střechu nad hlavou si ne-
chají chátrat a Město jim poskytne 
ještě nové bydlení! 

Takové názory či dotazy se objevují 
mezi občany našeho města čím dál častě-
ji. Příkladem jsou nedávno zbourané domy 
na ulici Na Řádku. Příčinou zbourání byl 
jejich havarijní stav. Domovní správa Břec-
lav na jaře zjistila, že více než třicet vět-
šinou nepřizpůsobivých obyvatel těchto 
domů a většinou neplatičů, bydlí v doslo-
va nelidských podmínkách. Budovy, které 
byly majetkem Města, vážně ohrožovaly 
život jejich obyvatel. Na základě tohoto 
zjištění nařídil stavební úřad vystěhování 
a demolici. Tři vystěhované rodiny získali 
byty na Stromořadní, Riegrově a Máneso-
vě ulici, ale převážná část bydlí v bytech 
čtvrté kategorie, které se nachází na okra-
ji města.

„Zákon neumožňuje vystěhovaní ko-
hokoliv jen tak na ulici, i když se jedná 
o neplatiče. V tomto směru poskytuje 

právní legislativa daleko více možností 
nájemcům a ve spoustě případů je hájí 
na úkor majitele nemovitosti. V případě 
vystěhovaných občanů z domů Na Řád-
ku jsme k jednotlivým případům přistu-
povali podle jejich sociální situace a také 
bylo zohledněno, jak si kdo plnil závazky 
ve vztahu k Městu. Po přestěhování jsme 
uskutečnili několik kontrol a potěšilo nás, 
že nebyly zjištěny žádné problémy. V sou-
časné době připravujeme další kroky pro-
ti neplatičům. Tlak na zlepšení chování 
nájemníků, ať už ve vztahu k Městu, nebo 
k ostatním obyvatelům nesmí ustat,“ kon-
statoval ředitel břeclavské Domovní sprá-
vy Josef Matúšek. 

Od počátku září tak zůstala po zbou-
raných domech pouze mezera v zástavbě. 
Obyvatelé sousedního sídliště Dukelských 
hrdinů, kteří bezohledným chováním oby-
vatel zbouraných domů strádali nejvíce, již 
mohou spát klidně.

Jak je to s vyplácením sociálních dávek 
dlužníkům, jsme se zeptali vedoucího od-
boru státní sociální podpory Lubomíra 
Marka a vedoucí oddělení dávek sociální 
péče Boženy Švejdové. 

„Předně je třeba říci, že o vyplácení či 
nevyplácení dávek nerozhoduje Město. 
Dávky vyplácí stát prostřednictvím po-
věřených městských úřadů a tyto úřady 
musí postupovat podle platného zákona. 
Pokud má žadatel nárok na dávky sociál-
ní podpory a zároveň dluh na nájemném 
vůči domovní správě, rozhodujeme o po-
ukazování těchto dávek na účet vlastníka 
bytu, tedy domovní správy. V případě 
dluhů občanů na poplatcích vyplývají-
cích z Obecně závazné vyhlášky o míst-
ních poplatcích, může být na dávky soci-
ální podpory v souladu s příslušným záko-
nem uplatněna exekuce. Co se týče dávek 
sociální péče, je dlužníkům poskytován 
individuální přístup a ve spolupráci s ma-
jetkoprávním odborem domlouván splát-
kový kalendář.”

Díky zvýšenému úsilí majetkoprávní-
ho odboru se v poslední době daří dluhy 
ve větší míře vymáhat. K 30. září se vy-
mohlo 143 pohledávek v celkové výši 
přesahující půl milionu korun. To je sto-
procentní nárust oproti roku 2002, kdy 
se za stejné období od dlužníků podařilo 
získat 245 tisíc korun.  (pk)

Do budovy bývalé ZŠ Duha se přestěhuje mateřská škola a DDM
Zrušená základní škola Duha na síd-

lišti Na Valtické zeje prázdnotou od za-
čátku školního roku. Do jejích prostor 
přesídlí nedaleká mateřská škola a Dům 
dětí a mládeže z třídy 1. máje v Poštorné, 
který již delší dobu sídlí v nevyhovujících 
prostorách. Projekt na stavební úpravy již 
prošel schvalovacím řízením a v současné 
době se čeká na stavební povolení.

„Práce začnou během tohoto měsíce 
a proběhnou v zimním období. V podstatě 
se jedná o stavební úpravy některých pří-
ček za účelem zvětšení prostoru a rekon-
strukci sociálních zařízení, tak aby vše vy-
hovovalo potřebám nejmladších dětí. 

Duha byla původně jako mateřská škola 
projektována a stavěna. V křídle určeném 
pro mateřskou školu bude zachována pří-
pravna jídel. Jídlo se bude dovážet ze sou-
sední základní školy. Upravovat se bude 
samozřejmě i okolí budovy. Vzniknou zde 

tři takzvaná atria, ve kterých bude mít kaž-
dá ze tříd svůj prostor. Doba provádění 
úprav by neměla přesáhnout čtyři měsí-
ce. Zprovoznění mateřské školy v nových 
prostorách předpokládáme na jaře.

Provozní náklady se v porovnání s pů-
vodní budovou určitě nezvýší. Původní 
budova by si již v tomto školním roce vy-
žádala poměrně velké výdaje například 
na výměnu oken, novou fasádu, opravu 
schodiště a kanalizace. Navíc se ušetří 
za provoz kuchyně. 

O budově původní mateřské školy není 
nijak rozhodnuto a bude nabídnuta k pro-
deji,“ popsal současný stav vedoucí odboru 
školství Antonín Vaculík.

Tři třídy s celkovým počtem pětase-
dmdesát dětí tak na jaře přesídlí do le-
vého křídla bývalé základní školy Duha. 
„Jdeme do jednoznačně lepší budovy, ale 
na druhé straně se nám bude velmi těžce 

opouštět to, co jsme tady dlouhá léta s ko-
legyněmi budovaly. Chápeme, že Město 
musí svízelnou situaci školství nějak řešit 
a nikdy se nezavděčí všem. Je škoda, že si 
v nových prostorách nebudeme moci va-
řit, dost jsme si na tom zakládaly. V Břec-
lavi jsou totiž poslední dvě školky, které 
mají vlastní kuchyni. Trend dnešní doby 
ve využívání volných kapacit bohužel ni-
kdo neovlivníme. 

Přála bych si a mluvila jsem o tom 
i s rodiči, aby okolo toho nebyla žádná 
zbytečná kampaň, jako tomu bylo v pří-
padě spojování základních škol. Je totiž 
důležité, jak se taková věc dostává k dě-
tem. Právě děti by to v případě negativ-
ních ohlasů nejvíce odnesly. Naším cílem 
přece je, aby se děti do školičky těšily,“ do-
dala k současné situaci ředitelka mateřské 
školy Na Valtické Ludmila Fuchsová. 

(pk)

Usnesení zastupitelstva města z mimořádného 
desátého zasedání ze dne 20. října 

ZM Břeclav schválilo:
•   navržený pořad jednání
•   záměr prodeje s jednorázovou úhradou a záměr darování ply-

nárenského zařízení
ZM Břeclav vyhlásilo:

•   na základě návrhu podaného dne 30. 9. 2003 navrhovatelem 
panem Martinem Vlkem místní referendum, které se uskuteční 
v místní části Ladná. Oprávnění občané budou v tomto míst-
ním referendu rozhodovat o otázce: „Souhlasím s odloučením 
místní části Ladná od Břeclavi a s osamostatněním obce Ladná 
s vlastní samosprávou.“ Místní referendum se uskuteční dne 17. 
ledna 2004 v době od 8.00 do 20.00 hodin
ZM Břeclav pověřilo:

•   místostarostu Ing. Jaroslava Parolka zastupovat město Břeclav 
při jednáních týkajících se napojení města rychlostní komuni-
kací na dálnici A5, napojení města na vodní cestu a přípravou 
logistického centra
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Nabídka pozemků pro investory
Město Břeclav nabízí potencionálním investorům dosud ne-

využitou plochu v areálu bývalých kasáren ve Staré Břeclavi při 
ulici Lidická. Plocha je územním plánem závazně určena pro 
umístění občanské vybavenosti. Areál kasáren se nachází v za-
stavěné části města při silnici I/55 a rozloha nabízených pozem-
ků je přibližně1 780 m2. Na těchto pozemcích se ještě nacházejí 
objekty resp. přístřešky sloužící dříve armádě ČR, které by měly 
být před využitím pozemků odstraněny. V přední části areá-
lu bývalých kasáren v současné době probíhá přestavba dvou 
hlavních stávajících budov, tj. ubytovny mužstva a budovy veli-
telství na celkem 79 bytových jednotek. Součástí akce jsou i sa-
dové úpravy a vybudování potřebných parkovacích míst. Bez-
prostřední okolí areálu (ulice kpt. Jaroše, Jaselská) tvoří obytná 
zóna. Také za areálem kasáren mezi ulicemi Hybešova a Opletala 
se připravuje výstavba rodinných domů. Záměr potencionálního 
investora by měl naplnit roli určenou územním plánem, vhodně 
doplnit a rozšířit nabídku služeb pro obyvatele lokality i širšího 
okolí a zároveň nenarušovat obytné prostředí. Součástí nabíd-
ky by mělo být i řešení dopravní obslužnosti a předpokladem 
je koordinace záměru s probíhající výstavbou bytů v areálu ka-
sáren. Pozemky získalo město převodem od státu s podmínkou 
ponechat je ve svém vlastnictví po dobu 10-ti let od jejich naby-
tí. V současnosti probíhají jednání zástupců města s cílem zrušit 
tuto podmínku. Využití pozemků investory je však možné řešit 
již nyní formou pronájmu s následným prodejem či uzavřením 
smlouvy o budoucí kupní smlouvě.

Případní investoři mohou své záměry (studie) včetně cenových 
nabídek zasílat na Městský úřad Břeclav, odbor rozvoje města, 
nám. TGM 3, 690 81 Břeclav. Další informace lze získat tamtéž, 

případně na tel. č. 519 311 451 u vedoucího odboru Ing. arch. 
Petra Nešpora, e-mail petr.nespor@breclav.org, nebo na tel. číslech 
519 311 309, 519 311 357.

Nepřizpůsobiví a často nezletilí občané si stále více dovolují 
na slušné a starší lidi. Jak se tomuto zhoršujícímu trendu dneš-
ní doby snažíte čelit?

Je pravdou, že agresivita a míra drzosti některých nezletilců 
stále stoupá a překračuje únosnou míru. Převážně se jedná o rom-
ské děti, které obtěžují turisty, starší občany a často navštěvují 
různé obchody za účelem kontroly bdělosti prodavačů.

Ani v tomto případě se Město nehodlá se situací smířit. Již 
v průběhu měsíce listopadu bude uveden do provozu kamerový 
systém, který městské policii umožní lépe monitorovat nejpro-
blematičtější lokality města. Ze strany městské policie a sociál-
ního odboru byl vytvořen větší tlak na kontrolu školní docházky 
těchto dětí. O jejich absenci ve škole je asi zbytečné hovořit. Za 
ni nesou odpovědnost jejich rodiče a ti už se nemohou chránit 
nízkým věkem. V případech neplnění rodičovských povinností 

a ohrožování mravní výchovy dětí, musí zasáhnout společnost, 
která takovým dětem zabezpečí ústavní výchovu. Samozřejmě 
po předchozím rozhodnutí soudu, na  který se budeme nyní čas-
těji obracet.

K řešení tohoto problému vytvořila městská policie skupinu 
pracovníků. Věřím, že budeme-li důslední, budou se muset ně-
kteří naši spoluobčané rozloučit nejen se svými ratolestmi, ale 
i s přídavky. Jejich děti pak určitě začnou navštěvovat školu více, 
než ulici a jejich rodičům to přestane být jedno. 

Ptáte se starosty Ing. Dymo Piškuly

I vy můžete na témata reagovat a klást další dotazy 

Vaše otázky zodpovíme. Pište na adresu Městského úřadu Břec-
lav, náměstí TGM 3, heslo Radnice, telefon: 606 601 416, e-mail: 
pavel.kasuba@breclav.org
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Zámek – ostuda nebo příležitost pro město?
Dnes a denně máme na očích žalostný 

stav naší památky – Břeclavského zámku. 
To, co v zámeckém areálu dnes stojí, je vý-
sledek dlouhodobého vývoje – od středo-
věkého hradiště přes zámek v romantic-
kém stylu až po devastaci ve 20. století. 
Pokusme se shrnout, jaký historický vý-
znam má toto místo pro Břeclav:
–  nejstarší vrstva – ta dala Břeclavi vznik-

nout
–  panské sídlo v dalším období umožňo-

valo její rozvoj
–  sídla pozdějších správních institucí do-

dávaly Břeclavi na významu
–  Lichtenštejnská romantická přestavba 

stylově začleňuje Břeclav do velkolepé-
ho krajinného díla (Lednicko-valtický 
areál)
Jsou to skutečnosti, které nás dnes za-

vazují přinejmenším k uvedení tohoto 
místa do důstojného technického stavu. 
Obnova zašlé slávy z dob feudálů již jis-
tě není možná. 

Čím je pro Břeclav zámek dnes?
–  ruina
–  postrach pro městský rozpočet
–  problém, který nazrává k extrémnímu 

řešení
–  ostuda pro město a navíc noční můra pro 

zastupitele
–  ale zároveň jedno z mála potenciálních 

atraktivit našeho města
Jaksi se nemůžeme zbavit pocitu, že zde 

dřímá něco velkého, něco, co naše město 
potřebuje, něco, na co by mohli být Břec-
laváci hrdí. 

Jaký význam by toto místo 
mohlo mít do budoucna?
–  nejatraktivnější část města jak pro obča-

ny, tak pro návštěvníky
–  areál příležitostí pro podnikání, pro 

kulturu, služby, obchod apod.
–  oáza klidu blízko centra
–  zóna podporující zdravý patriotismus 

a pospolitost občanů
–  symbol historického i současného roz-

voje města
Zní to pěkně, ale… Bylo už přece vyna-

loženo tolik „zámeckého úsilí“. Na měst-
ském úřadu leží pod vrstvou prachu stoh 
nerealizovaných studií, soutěží, projektů 
a jiného materiálu. Všechny myšlenky 
zachycené v těchto studiích samozřejmě 
nebyly zcestné. Problém byl v tom, že nej-
dříve někdo (bez peněz) stvořil myšlenku 
a potom hledal někoho (s penězi), kdo jeho 
vizi naplní. Zapomnělo se na to, že ti, kteří 
mají peníze, mají také své vlastní předsta-
vy. Dále je nutné překonat ideu „zachová-
ní a obnovy památky“ v duchu striktních 
památkářských požadavků, které se nedají 
ufi nancovat a vždy povedou jen k dalšímu 
chátrání. Pokud zvítězí myšlenka „oživení 
památky“, je napůl vyhráno. Oživení ne-
degraduje stavby a zároveň umožňuje je-
jich ekonomickou soběstačnost.

Co tedy se zámkem?  
Dnes nám rozhodně nejde o to přidat dal-

ší nerealizovatelnou studii. Chtěli bychom 
postupovat opačně – nejdříve dostat k jed-
nomu stolu lidi, kteří mají o rozvoj zámku 
eminentní zájem. Optimální by bylo, kdyby 

se sešly osoby nebo fi rmy, které by si umě-
ly představit své podnikání v zámeckém 
areálu; dále několik „nadšenců“, kteří jsou 
ochotni podílet se na rozvoji zámku jakým-
koliv jiným vkladem (fi nanční účastí, prací 
na přípravě, zkušenostmi, osvětovou a pro-
pagační činností apod.). Dále by zde mělo 
být zastoupeno Město a odborníci. Takto se-
stavený tým by nejprve jednal o koncepci 
rozvoje zámku. Jeho úkolem by bylo opti-
málně skloubit jednotlivé záměry a požadav-
ky tak, aby mohl vzniknout životaschopný 
a prosperující celek. 

Během další fáze se zpracuje projekt ob-
novy, případně dostavby, zámeckého areá-
lu na základě přesně specifi kovaných poža-
davků. Projekt bude obsahovat i plán fi nan-
cování a studii ekonomické proveditelnosti. 
Právě to, že projekt bude založen na realitě, 
skýtá velkou naději, že bude i proveditelný.

Začali jsme 20. září 2003  
Pro začátek jsme se snažili zábavnou 

formou – celodenní lidovou veselicí pod 
zámkem – připomenout občanům, že zde 
zámek stále ještě stojí, že je pro město vý-
znamnou stavbou, a proto je nejvyšší čas 
začít jej zvelebovat. Máme zájem se o to 
snažit a při plánování rozvoje zámku ví-
táme spolupráci každého, kdo má něja-
kou reálnou vizi jeho budoucího využi-
tí. Pokud si myslíte, že jste jedním z nich, 
kontaktujte Martina Ondroucha, tel.: 
728 085 178.

Ing. arch Martin Ondrouch
předseda Komise výstavby 

a územního plánování Rady města Břeclav.

V souvislosti s účinnos-
tí zákona č. 320/2001 Sb., 
o fi nanční kontrole k 1. led-
nu loňského roku vznikla 
Městu Břeclavi povinnost 
zabezpečit výkon fi nanční 
kontroly mimo jiné i uvnitř 
územně samosprávní-

ho celku. V minulosti byla tato povinnost 
na Městském úřadu v Břeclavi zabezpečo-
vána odborem ekonomickým a kontrolním, 
následně ekonomickým a vnitřního auditu. 
V rámci vydání nového organizačního řádu 
k 1. lednu letošního roku vzniklo samostat-
né oddělení interního auditu, které je přímo 
podřízené starostovi města.

Náplň práce tohoto oddělení úzce 
souvisí s fi nančním řízením a předsta-
vuje především nezávislé a objektivní 
přezkoumávání a vyhodnocování ope-
rací a vnitřního kontrolního systému 
Města Břeclavi, navrhování opatření 
k jeho zlepšení, prověřování dodržování 
příslušných právních předpisů, přijatých 
opatření a stanovených postupů, porov-
návání vykazovaných fi nančních údajů 
se skutečností a posuzování efektivnos-
ti, účelnosti a hospodárnosti použitých 
fi nančních prostředků.

Od 1. listopadu došlo k rozšíření čin-
nosti oddělení o přijímání, evidování 
a kontrolu vyřizování stížností.

V současné době na oddělení pracu-
jí Ing. Ivana Dočkalová a paní Petra Ří-
hová, které naleznete v přízemí, vpravo 
od hlavního vchodu.

Ing. Ivana Dočkalová, vedoucí oddělení 

Představujeme oddělení interního auditu

in
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Město ocenilo osobnosti, které se významným 
způsobem zasloužily o rozvoj Břeclavi 

Při příležitosti 85. výročí vzni-
ku ČSR byli starostou města oce-
něni: 

Ing. Viktor Beran
Cena byla udělena za práci zasvěcenou 

rozvoji středního školství nejen v Břeclavi, 
ale i v rámci celého kraje a v neposlední 
řadě i za činnost věnovanou samotnému 
městu, kdy v minulém volebním období 
působil jako zastupitel.

Od roku 1969 vyučoval na Střed-
ní ekonomické škole v Břeclavi, kde již 
před tímto rokem působil jako externí 
učitel. Od roku 1990 ve funkci zástup-
ce ředitele této školy a od roku 1992 ře-
ditelem Obchodní akademie v Břeclavi. 
K pedagogické činnosti přidružil boha-
tou publikační činnost a podílel se znač-
nou měrou na vydávání učebnic pro eko-
nomické obory středních škol. Od roku 
1994 byl členem poradního sboru náměst-
ka ministra školství, členem předmětové 
rady Centra pro další vzdělávání peda-
gogických pracovníků při Masarykově 
universitě v Brně.

Svatopluk Fučík 
Byl oceněn na návrh TJ SOKOL Břeclav 

za svoji práci, zasvěcenou rozvoji sportu, tě-
lesné výchovy a kultury a v neposlední řadě 
za dlouholetou pedagogickou praxi.

Po vystudování učitelského ústavu pů-
sobil na řadě základních škol, mimo jiné 
v Poštorné a dlouhou řadu let na Kupko-
vě škole v Břeclavi. Po celou dobu učite-
lování byl známým tělovýchovným pra-
covníkem. Jím vedené oddíly se prosadily 
i v celostátním měřítku. Významnou mě-
rou se zasloužil o obnovení činnosti Sokola 
Břeclav po roce 1989. V května 1991 byl 
zvolen starostou TJ Sokol Břeclav.

Karel Hemala
Cena byla udělena za práci zasvěce-

nou výchově a vzdělávání mladé gene-
race, které věnoval celý svůj profesní ži-

vot. Do funkce ředitele nastoupil na ZŠ 
Slovácká 1. prosince 1984. Do té doby 
působil ve funkci zástupce ředitele školy 
na ZŠ Kupkova.

Pod jeho vedením dosáhla ZŠ Slovác-
ká řady výborných výsledků jak v oblas-
ti výchovy a vzdělávání, tak v naukových 
soutěžích žáků a zejména v oblasti spor-
tu. Na této škole budou ještě dlouhá léta 
znát stopy jeho dlouholetého vedení ne-
jen v samotném vzhledu školy, jejím ma-
teriálním vybavení, ale také v jím vybu-
dovaném kvalitním a zároveň stabilním 
učitelském sboru.

Antonín Malinkovič 
Byl oceněn za vynikající reprezentaci 

města, dosažení skvělých sportovních vý-
sledků, a to nejen v České republice, ale 
i v zahraničí. 

V roce 1950 získal ve skifu titul mis-
tra republiky a tento titul obhájil sedm let 
po sobě. V roce 1951 na dvojskifu vyhrál 
akademické mistrovství světa, v roce 1952 
jel na vítězné osmě na Primátorkách v Pra-
ze a na olympijských hrách byl ve dvoj-
skifu (s Vykoukalem) pátý. V té době byl 
na vojně v ATK Praha (současná Dukla), 
po návratu byl ještě dvakrát ve vítězné 
osmě na mistrovství ČSR. Po skončení 
aktivní činnosti se věnoval trenérství.

František Šulák 
Cena byla udělena za práci, zasvěcenou 

lidovému folkloru, kterému se aktivně vě-
nuje již po dlouhá léta.

Cimbalista František Šulák patří k nej-
významnějším lidovým hudebníkům Měs-
ta Břeclavi a celého národopisného regionu 
Podluží. Hře na cimbál se věnoval od útlé-
ho mládí ve vyspělých břeclavských cim-
bálových muzikách a národopisných sou-
borech Podlužan a Břeclavan. V součas-
né době je kmenovým členem Cimbálové 
muziky Jožky Severina. S těmito soubory 
absolvoval tisíce veřejných vystoupení 
a reprezentoval Město Břeclav na různých 
místech ČR i v zahraničí. Značně přispěl 
k vytvoření a udržení tradice podlužác-

kých národopisných slavnos-
tí ve Tvrdonicích, na nichž 
dlouhá desetiletí kromě  vlast-
ních vystoupení obětavě do-
provázel lidové zpěváky z ce-
lého Podluží.

Ocenění je panu Františku 
Šulákovi navrhováno k život-
nímu jubileu 60 let.

Ceny in-memoriam, byly věno-
vány dvěma významným osob-
nostem

Josefu Novákovi 
(*23. 12. 1872 – †18. 2. 1936), 
prvnímu starostovi města Břeclavi. 

Již před rokem 1914 se věnoval veřejné 
práci v řemeslnicko-živnostenské besedě 
a v Matici břeclavské. Po převratu v roce 
1918 byl sociálně-demokratickou stranou 
jmenován do šestnáctičlenné správní ko-
mise města Břeclavi, která tehdy doká-
zala vyřešit  složitý správní úkol, jakým 
bylo sloučení dosavadních samostatných 
obcí Břeclav, Stará Břeclav a Břeclav – ži-
dovská obec v jeden správní celek – Měs-
to Břeclav. V listopadu 1919 byl v prv-
ních  obecních volbách zvolen starostou 
města Břeclavi. V té době bylo nutno 
podstatně rozšířit nádraží ČSD, a to jak 
pro potřebu vnitřní, tak i zahraniční želez-
niční dopravu. Na nádraží ČSD byla do-
končena výstavba nové celnice a do roku 
1923 bylo vybudováno nové přednádraží 
pro odbavování podstatně většího počtu 
nákladních uhelných vlaků do Rakouska. 
Ve volebním období 1923–1927, působil 
Josef Novák jako člen městské rady v Břec-
lavi, byl referentem pro zvelebování města 
a školským referentem.

Miroslavu Loučkovi 
(*26. 2. 1926–†19. 11. 1997)
za jeho celoživotní činnost, kterou věnoval roz-
voji sportu. 

Začínal ve 30. letech v Sokole Břeclav, 
po roce 1945 obnovil atletický oddíl, kde 
byl trenérem, organizátorem i rozhod-
čím. Jako aktivní sportovec byl všestran-
ným, zejména se věnoval desetiboji. Byl 
také hlavním iniciátorem obnovy zniče-
ného stadionu a atletické dráhy v letech 
1955 až 1958. Zastával celou řadu funkcí, 
mnoho let byl předsedou atletického od-
dílu Lokomotivy, okresního atletického 
svazu, TJ Lokomotiva Břeclav. Stadion 
TJ Lokomotiva byl u příležitosti  konání 
Středoškolského poháru v atletice 17. 9. 
2003 přejmenován jeho jménem. V roce 
1991 se osobně zasloužil o obnovení čin-
nosti Sokola v našem městě, po několik let 
vykonával funkci náčelníka. V roce 1994 
se jako cvičenec zúčastnil Všesokolského 
sletu v Praze.

Cena byla věnována na návrh TJ SO-
KOL Břeclav.

Slavnostní ocenění osobností proběhlo v páteční podvečer 24. října v městské sy-
nagoze. Po úvodním slovu ředitelky Městského muzea a galerie Evženie Klanicové 
pohovořil k výročí vzniku republiky ředitel Státního okresního archívu Břeclav se 
sídlem v Mikulově Emil Kordiovský. Oceněným za práci poděkovali starosta Dymo 
Piškula a místostarostové Jaroslav Parolek a Pavel Dominik. V závěru slavnostní-
ho podvečera vystoupil Valtický pěvecký smíšený sbor.
Na snímku přebírá ocenění z rukou místostarosty Viktor Beran. 

OCENĚNÍ
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Městské muzeum a galerie

Listopad v břeclavském muzeu
 Ani s nastupujícími chladnými měsíci a nostalgií blížícího 

se času vánočního neutichají aktivity Městskému muzea a gale-
rie Břeclav, které, při vší skromnosti, značně obohacují kulturní 
nabídku v našem městě. 

V prostorách muzejních sálů pokračuje v říjnu zahájená vý-
stava nazvaná LOUTKY SVĚTA. Pro děti z celého regionu při-
pravili pracovníci muzea výtvarnou soutěž, jejíž výsledky budou 
vyhlášeny a prezentovány po skončení výstavy. Zajímavá pane-
lová výstava ve vstupních prostorách muzea pod názvem Břec-
lav – od monarchie k republice je věnována místním poměrům 
v období 1. světové války a událostem, které souvisejí se vznikem 
samostatného Československa právě před 85 lety. 

Galerie hostí do konce listopadu akademickou malířku Zdeň-
ku Marschalovou z Prahy, která ve svém díle reaguje na proměny 
společenského klimatu a život ve městě ve všech jeho podobách. 
Závěr roku bude v galerii náležet prezentaci známých výtvarných 
umělců, akademického malíře a grafi ka Františka Hodonského 
ml. a jeho bratra, břeclavského keramika Ivana Hodonského. 

Bohatý kulturní program je připravován tradičně v synagoze. 
V pátek 7. listopadu v 17.00 hodin bude zahájena výstava známého 
regionálního výtvarníka Miloše Mlhy Uhrína a v sobotu 8. listopa-
du se uskuteční premiérový pořad nazvaný U cimbálu s výtvarníky. 
V pásmu hudby, zpěvu, tance, poezie i mluveného slova se představí 
Old stars Břeclavan a pět známých břeclavských výtvarníků. Ve čtvr-
tek 13. listopadu je v synagoze pořádána přednáška pana Františka 
Krauseho na téma Památky východních Čech a v pátek 14. listopadu 
pokračuje druhý ze série osmi folkových koncertů v rámci projektu 
Hudební sklepy – od 19.30 hodin bude vystupovat Oldřich Janota. 

Na hojnou návštěvu břeclavských i přespolních se těší všich-
ni zaměstnanci Městského muzea a galerie Břeclav. Jen připo-
mínáme, že naše prostory včetně synagogy jsou otevřeny denně 
mimo pondělí od 9.00 do 17.00 hodin. Případní zájemci si mohou 
návštěvu domluvit telefonicky na telefonu 519 371 488 i mimo 
uvedenou provozní dobu.

PhDr. Evženie Klanicová 
ředitelka Městského muzea a galerie Břeclav

PhDr. Alena Káňová – kurátorka výstavy „Loutky světa“ při přípravě 
expozice v Městkém muzeu a galerii, která potrvá do 18. ledna.

Městská knihovna informuje

Jaký byl letos Týden s břeclavskou knihovnou
Týden knihoven je prestižní celorepubliková akce zaměřená 

na podporu a propagaci služeb knihoven mezi nejširší veřejností. 
Letos se uskutečnil ve dnech 6.–10. října. Do programu se zapoji-
ly jednotlivá oddělení v hlavní budově knihovny ve městě a také 
pobočky v městských částech Poštorná, Ch. N. Ves, Ladná a Stará 
Břeclav, kde probíhaly různé besedy, výstavky dětských výtvarných 
prací, ankety a soutěže, zejména pro děti. Během týdne navštívilo 
knihovnu celkem 2 645 uživatelů, pro něž bylo zajištěno 6 486 vý-
půjček. Knihovna získala 134 nových čtenářů. Ve čtvrtek 9. října 
při „dnu otevřených dveří“ využilo volného přístupu k Internetu 76 
uživatelů a amnestie pro zapomnětlivé čtenáře 78 občanů.

S nevšedním zájmem veřejnosti se setkala ve městě beseda s horo-
lezcem Miroslavem Cabanem, přemožitelem Mount Everestu. Dal-
šími zajímavými pořady pro dospělé byly Podoby současné hudby 
s ing. Petrem Nožičkou, Historie a proměny lednického parku a zám-
ku s MUDr. Danou Dedkovou na pobočce v Ch. N. Vsi, nebo Aroma-
terapie pro ženy na pobočce Stará Břeclav. Mezi dětskými programy 
potěšila všechny nová akce pro prvňáčky s názvem „Poprvé do školy, 
poprvé do knihovny“. Oblíbená Pohádková noc aneb spaní v knihov-
ně se tentokrát nemohla uskutečnit ve městě, ale proběhla za velkého 
zájmu dětí i rodičů na pobočce Poštorná. Výbornou atmosféru měla 
i výtvarná soutěž „O nejkrásnější podzimní jablíčko“.

Provoz v hlavní budově ve městě na ulici Národních hrdinů bylo 
vzhledem k probíhajícím stavebním pracím částečně omezen, a tak 
se většina akcí Týdne knihoven uskutečnila v příjemném prostře-
dí dětského oddělení. Pro příští ročník se už pracovníci Městské 
knihovny v Břeclavi a její čtenáři těší, že budou moci využít nového 
sálu, který se právě buduje v půdních prostorách knihovny.
 Mgr. Marta Ondrášková, ředitelka MK

Nové akce „Poprvé do školy”, poprvé do knihovny se zúčastnilo 204 dětí 
z 12 tříd břeclavských základních škol.

KINO KORUNA – agentura ZVUK
koncerty – listopad 2003

14. listopadu v 19.30 hodin, SYNAGOGA
OLDŘICH JANOTA

Písničkář, nedoceněný hudebník české scény 70. a 80. let. 
Hrál depresivní hudbu, ze které se mohly učit veličiny od To-
ma Waitse po Depeche Mode. Nyní vystupuje v křehčí písnič-
kářské poloze jen s kytarou a magickými texty.

19. listopadu ve 20.00 hodin, KINO KORUNA
Jiří PAVLICA – HRADIŠŤAN – TALANT
MYS DOBRÉ NADĚJE

Pouze jeden z 5 koncertů v ČR! 
Před několika lety vytvořil Jiří Pavlica a africký hudebník 

Dizzu Platijes projekt „Mys dobré naděje“, kde netradiční způ-
sobem propojili moravskou a africkou lidovou hudbu. 

29. listopadu v 19.30 hodin, KINO KORUNA
HAIR – VLASY

Profesionální koncertně-divadelní verze jednoho z nejslav-
nějších muzikálů a fi lmů všech dob, za účasti 10 interpretů 
účinkujících v minulosti v divadle Pyramida v Praze.

Rezervace vstupenek na tel.: 519 370 818, 519 370 484 nebo e-mail:
emm@bvx.cz
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DDM Břeclav, Lidická 4
telefon: 519 370 075

2. ročník projektu „ZS Komen-Prag“
V září již podruhé odjeli osmáci ZŠ Komenského na třídenní 

poznávací zájezd do Prahy. Cílem bylo geografi cké a kulturně 
historické poznání našeho hlavního města. 

V první fázi žáci museli splnit podmínky pro účast na pro-
jektu: mít chuť do práce, vypracovat pracovní listy (v jízdním 
řádu a na internetu najít nejvhodnější spoj Břeclav - Praha a zpět, 
vypracovat ekonomickou rozvahu nákladů) a připravit referát 
na vybrané téma týkající se Prahy.

Při realizaci každý ukázal, do jaké míry je schopný postarat 
se sám o sebe, ale také jak dokáže spolupracovat s kamarády. 
Zpočátku obtížnou orientaci v metru a přesuny po Praze nakonec 
všichni zvládli. Žáci si zahráli na turistické průvodce, kde měli 
zábavnou formou seznámit  spolužáky se svým referátem. Zjistili, 
že tato práce má taky úskalí a není tak jednoduchá jak vypadá.

Doma každý zhodnotil nejen svoji práci, ale i práci vedoucích, 
referáty kamarádů a celou organizaci poznávání Prahy. Kladné 
hodnocení nás potěšilo a současně přesvědčilo, že jsme strávili 
pěkné 3 dny. Projekt vrcholil prezentací,  kde se žáci se svými 
zážitky a fotografi ckou dokumentací pochlubili rodičům. 

Mgr. Gabriela Švendová a Mgr. Yveta Polanská

ZŠ Slovácká pro bezpečnost dětí
Otevřeme-li noviny, pustíme-li televizi, posloucháme-li rádio, 

často nás zamrazí při informacích o tom, jak roste dopravní neho-
dovost. Jistě mi dáte za pravdu, že nejbolestivěji na nás všechny 
působí zprávy, že zbytečně vyhasl dětský život. Myšlení dětí je 
rozptýlené a chování často nevyzpytatelné. Avšak projde-li dítě 
určitou modelovou situací, na vlastní kůži vyzkouší jak reagovat 
a jistě se tato zkušenost odrazí v jeho každodenním životě. Prá-
vě z těchto důvodů již několik let vítáme spolupráci s Autoškolou 
v Lednici. Formou hry a soutěže jsou žáci 4. a 5. ročníků seznamo-
váni s dopravní problematikou. Děti absolvují nejprve teoretickou 
výuku - povinnosti chodce a cyklisty, znalost dopravních značek, 
směr a způsob jízdy, jednoduchá křižovatka. Po zvládnutí této 
části se přistupuje k praktickým dovednostem jako je například 
údržba jízdního kola, jízda zručnosti a celkové procvičení teore-
tické části v praxi. Školní dvůr se v těchto chvílích stává doprav-
ním hřištěm. Děti se na tento den vždy těší. Přivezou si do školy 
vlastní kola a těší se nejen na „řidičský průkaz“, ale také na dáreč-
ky, které dostanou na závěr. My učitelé máme dobrý pocit z toho, 
že přispíváme k větší bezpečnosti našich dětí na silnicích.

Mgr. Iva Přikrylová

V pondělí 6. října proběhl v prostorách dětského oddělení městské knihov-
ny již III. ročník výtvarné soutěže Podzimní jablko. Klání mladých vý-
tvarníků zahájilo pěvecké duo sboru Smajlíčci v doprovodu p. Vladá-
rové ze ZŠ Sovadinova. Celkem 88 dětí ve třech kategoriích se snažilo 
o ztvárnění jednoho ze symbolů podzimu – jablka. Vítězem předškoláků 
se stal Martin Starnovský z MŠ u Splavu, kategorii 1.–3. ročník vyhrál 
Adam Johanides ze ZŠ Sovadinova a vítězkou kategorie 4.–5. ročník 
se stala Vladimíra Zachovalová ze ZŠ Slovácká. 

15. listopadu
Podzimní přechod Pálavy
22. listopadu
Za hvězdami podzimního nebe - planetárium Brno
25. listopadu
Adventní věnce - od 14.00 budeme na DDM tvořit a zdobit ad-
ventní věnce a 
„metličky“
listopadová Dílnička 
se celý měsíc ponese v duchu hesla „kouzelná hlína“ – opět ča-
rujeme s keramickou hlínou

pátek 7. listopadu, 15.00 hod.
Turnaj v Americe aneb ping pong kolem stolu v suterénu DDM
pátek 14. listopadu, 16.00 hod.
Vyzvědači – velká pátrací hra ve městě, sraz na DDM
ve spolupráci s Agenturou Zvuk v rámci projektu „Zóna 2003“
21.–23. listopadu
Seminář práce s kůží s Janem Pirátem Veselým
pátek 28. listopadu, 16.00 hod.
Adventní vazby výroba adventních věnců
29. a 30. listopadu
Keramický kurz  pro starší a pokročilé
ve spolupráci s Agenturou Zvuk v rámci projektu „Zóna 2003“
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Dvanáctý ročník břeclavských Svatováclavských slavností je za námi
na tisíc účinkujících, tisíce diváků, krásné slunečné podzim-

ní dny s vůní burčáku. Plno hudby, zpěvu a malebných lido-
vých krojů.

 V čem byly slavnosti jiné? Město získalo letos nového vý-
znamného sponzora, Českou spořitelnu a.s. Je to důležité. Když 
jsme v roce 1992 začínali, v hlavním nedělním hodovém progra-
mu byla slovácká chasa ze všech čtyř městských částí, ale muž-
ský sbor jen jeden, ten ze Staré Břeclavi. Dnes jsou čtyři: přibyly 
sbory Koňarů z Poštorné, Charvatčanů, sbor z Ladné a přijíž-
dějí do průvodu s parádou, na vozech tažených koňmi. Kromě 
dětského národopisného souboru Břeclavánek máme dnes ještě 
Koňárky a letos poprvé jsme přivítali Charvatčánek. A kromě 
Břeclavanu máme ještě Břeclavan – Old Stars. Slovácké krúžky 
ve všech čtyřech našich městských částech i folklorní soubory 
ve městě mají velký význam pro kulturní a společenský život 
ve vlastním domácím prostředí, ale mít možnost vidět je všech-
ny takhle pohromadě, to je zážitek, který přitahuje ony tisíce di-
váků. Totéž se týká i ozdoby slavností, Dětského mezinárodního 
folklorního festivalu. Ale slavnosti nežijí jen folklorem. Své místo 
a zájem veřejnosti si získaly koncerty Základní umělecké školy 
Břeclav, Hudební školy Yamaha, hudební skupiny Rovnátka, 
výstavy výtvarníků v břeclavském muzeu i kulturní programy 
v Kulturním domě Na obecní ve Staré Břeclavi, v posledních 
dvou letech také mažoretky z Břeclavi a okolí.

 Přáli bychom si, aby Břeclavské svatováclavské slavnosti zů-
staly především výrazem místní kulturní aktivity, do budouc-
na bychom rádi daleko více využívali vystoupení řady dalších 
břeclavských souborů hudebních, divadelních aj. Chtěli bychom 
důstojnější prostor pro konání slavností, než je silnice ve středu 
města. Přáli bychom si, aby všechny tři břeclavské regionální tý-
deníky věnovaly slavnostem potřebný prostor a pozornost. Uví-
tali bychom také, kdyby se více angažovali místní podnikatelé, 
zejména pokud se týká zajištění občerstvení, atd. atd. Je prostě 
stále co zlepšovat, o čem přemýšlet, ale je i na co se těšit.

 Tak zase za rok.
Mgr. Marta Ondrášková

členka organizačního výboru slavností

OHLÉDNUTÍ ZA BŘECLAVSKÝMI SVATOVÁCLAVSKÝMI SLAVNOSTMI
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Krojované hody v Charvátské 
Nové Vsi a Poštorné

Pouhý týden po Břeclavských svatováclavských slavnostech sla-
vila hody městská část Charvátská Nová Ves. Sychravé a deštivé 
počasí „zahnalo“ v neděli 5. října krojované bez průvodu do místní 
sokolovny. Za doprovodu dechové hudby Podlužanky z Tvrdonic 
zahájila zábavu místní chasa s dětským souborem Charvatčánek. 
V kulturním programu vystoupili také krojovaní z Poštorné, Staré 
Břeclavi, Ladné, Hlohovce a Velkých Bílovic. K muzice se přišlo 
pobavit více než tři stovky lidí. I přes nepřízeň počasí se Charvat-
čané krojovaného průvodu dočkali. V pondělí 6. října po mši svaté, 
vyšla krojovaná chasa, děti i mužáci od poštorenského kostela zpět 
k sokolovně v Charvátské Nové Vsi, kde pokračovala zábava. 

Hody v Poštorné se slaví na svatou Terezu, která je patronkou 
obce. Pokud je Terezy ve středu, slaví se hody následující neděli 
a tak tomu bylo právě letos 19. října. V neděli ve 14.00 hodin vy-
šel průvod krojované chasy, mužáků i Koňárků pro stárka Rad-
ka Nováka. Zpáteční cesta na hodovou veselici pod májú vedla 
přes poštorenskou faru. K tanci vyhrávala hlohovecká dechová 
hudba Pivoňka. Dvanáct krojovaných párů přivítalo „přespol-
ní“ z ostatních tří městských částí, ale také z Hlohovce, Týnce, 
Šardic a Rohatce. Veselice pokračovala i v pondělí, které po tra-
diční hodové mši v kostele Navštívení Panny Marie, patřilo poš-
torenským mužákům.    (pk)

Kulturní kalendář Města Břeclavi
Stejně jako v loňském roce hodlá Město Břeclav v měsíci lednu 

2004 vydat roční kulturní a sportovní kalendář, ve kterém bude 
zvýrazněna propagace města i aktivity městských organizací po-
dílejících se na kulturním, sportovním a společenském vyžití oby-
vatel našeho města.

Proto Vás opět žádáme o poskytnutí potřebných informací o Va-
šich aktivitách v roce 2004. Podklady do kalendáře můžete zasílat 
nebo osobně doručit do 30. listopadu 2003 na Městský úřad, náměstí 
T. G. M. 3, 690 81  Břeclav, k rukám Františka Schulze – odbor škol-
ství a kultury (tel. 519 311 401, fax: 519 326 63). K jednotlivým akcím 
nezapomeňte doplnit následující údaje: pořádající organizaci (název 
a přesnou adresu); název akce; místo konání akce a čas zahájení; jmé-
no a telefon odpovědného pracovníka a stručnou charakteristiku. 

Cena pro Jožku Černého
Zvláštní multiplatinové ocenění převzal 30. října starobřeclavský 

lidový zpěvák Jožka Černý. Cenu v podobě čtyř platinových a jed-
né zlaté desky obdržel za 90 000 kusů prodaných hudebních nosi-
čů se známým názvem Když jsem šel z Hradišťa. Toto výjimečné 
ocenění, které Černému udělila vydavatelská společnost Multisonic, 
se zatím nedostalo žádnému dalšímu českému zpěvákovi. Pro vy-
znavače lidové muziky uvádíme, že v současné době vychází další 
album pod názvem „Ej od Buchlova … svatební písně“.

VII. dětský mezinárodní folklorní festival Břeclav 2003 
byl úspěšnou přehlídkou dětských her, říkadel, písní a lidové 

tradice nejen z našeho Podluží, ale i z dalších koutů naší vlasti 
i ze zahraničí. Festivalu se zúčastnily kromě domácího Břeclaván-
ku, Koňárku a Jatelinky z Moravské Nové Vsi, též dětské folklor-
ní, či národopisné soubory z Kyjovska, Slezska a Hané, slovenský 
soubor Poničan, Větrný kůň z Lotyšska a Hulajniki z Polska. Svou 
profesionalitou se blýskla cimbálová muzika Fialka z Hodonína 
se svými sólisty. Mezi nimi byli převážně účastníci celostátní sou-
těže o nejlepšího lidového zpěváčka a dokonce „Zpěváček roku“ 
– Jana Otáhalová ze Starého Poddvorova.

Na 350 malých tanečníků, zpěváčků i muzikantů, předved-
lo svůj um nejen břeclavské veřejnosti, ale vystoupilo i na mini-
festivalu v Bulharech spolu s místním Hrozénkem, uskutečnily 
se i dva koncerty pro ZŠ v Břeclavi a jeden v Mikulově spolu 
s mikulovským Palavánkem. Mezi největší favority festivalu pat-
řil beze sporu soubor Hulajniki z polské Milówky, jehož taneční-
ci jednoznačně obhájili své prvenství. Místní Břeclavánek získal 

díky Marku Trechovi 3. místo v sólovém tanci, v sólovém zpěvu 
obsadil 2. místo Štěpán Blažek. Dívčí dueto z Koňárku ve slože-
ní: Jana Neuhauserová a Markéta Ptáčková, bylo oceněno taktéž 
druhým místem ve své kategorii.

Dalo by se jistě ještě hodně dlouho povídat o všem, co festivalu 
předcházelo, co se událo v jeho zákulisí. Bylo by to povídání o rados-
tech i strastech, ale to není důležité. Důležité je, že festival se konal. 
A konat se mohl nejen díky pochopení představitelů Města Břec-
lav, které nad touto akcí převzalo záštitu, ale také díky celé řadě 

sponzorů, kteří svojí materiální i fi nanční pomocí k realizaci této 
akce přispěli. Nebýt však mravenčí práce obětavých vedoucích jed-
notlivých souborů, pochopení rodičů a všech organizátorů, asi by 
se nebýval uskuteč-
nil. A jistě se mnou 
budete souhlasit - to 
by bylo škoda!

Na závěr si dovo-
luji ocitovat výňa-
tek z textu psaného 
Jindřichem Uhrem 
„Jednou na koncertě 
BROLN“

„Nedovedu si před-
stavit člověka, ke které-
mu by nikdy nedolehlo 
lidové umění. Nemůže 
snad vůbec být tako-
vý nešťastlivec, jemuž 
by ani jedenkrát ne-
zazpívala do usínání 
matka, nebo chůva. 
A tehdy se vždy roz-
pomene na píseň, ří-
kadlo, vyprávěnku, pohádku, které sám v dětství slýchal. Tak se rodí 
tradice. A kdyby národ pozbyl všechno, dokud má svůj jazyk a písně 
svých předků, dotud je národem .“

To platí dnes více, než kdykoli jindy.
JUDr. Marta Strušková, prezident festivalu 

foto: Pavel Kašuba, David Korda a Karel Čepera

OHLÉDNUTÍ ZA BŘECLAVSKÝMI SVATOVÁCLAVSKÝMI SLAVNOSTMI
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Břeclavské centrum nemovitostí

% 519 374 042, 519 370 389, fax 519 371 016; slaviark@slaviark. cz

NABÍDNĚTE – Hledáme pro naše kli en ty rod. domky 
a byty v Břeclavi a okolí

ROZŠÍŘENÁ NABÍDKA na http://www. slaviark. cz/ 

01068 BŘECLAV – 90 m2 obch. prost. v příz. v centru..........................10 000 Kč/měs
01069 M. ŽIŽKOV – kvelb. sklep s lisovnou ................................................. 165 000 Kč
01066 BV-CH.N.VES – dr. byt 3+1 Na Valtické ............................................685 000 Kč
01063 BŘECLAV – nadstand. zděný dr. byt 1+1, 68 m2...............................790 000 Kč
01051 BŘECLAV – obj. k podnik. na nám. TGM............................................. dohodou
01053 BŘECLAV – obj. k bydl. či podnik., Šilingrova ul. ................................ dohodou
01054 BŘECLAV – admin. budova býv. Cukrovaru ......................................... dohodou
01056 BŘECLAV – pozemek 1 202 m2 (RD, byt.dům) .................................... dohodou
01057 LEDNICE – RD 5+2KK, poz. 1.199 m2 ........................................... 1,58 mil. Kč
01058 LEDNICE – patrový RD 5+1, poz. 371 m2 .................................... 1,685 mil. Kč
01048 BRUMOVICE – starší RD 3+1, poz. 1.974 m2 ...................................425 000 Kč
01049 TVRDONICE – RD 5+1 po rek., poz. 1.659 m2...............................1,37 mil. Kč
01050 TVRDONICE – zem. usedl. 5+1 po rek., hosp. st. ........................ 1,895 mil. Kč
01045 TVRDONICE – RD 2+1, poz. 2.977 m2, SLEVA.............................. 475 000 Kč
01037 SEDLEC – RD 5+1, poz. celkem 1.935 m2 ........................................845 000 Kč
01003 KOSTICE – RD 4+1, zap. rek., zahrada ......................................... 1,055 mil. Kč
00946 BŘECLAV – 2 příz. RD u hl.siln. k podnik. .................................... 1,95 mil. Kč

01025 BŘECLAV – adm. obj., garáže,sklady – pobl. centra .................... 19,93 mil. Kč
01067 BŘECLAV – pron.RD 1+1 v centru k podnikání...........................6 000 Kč/měs
01064 VALTICE – pozemek (st.místo) 351 m2.............................................. 190 000 Kč
01062 BV-POŠTORNÁ – RD k podnik. na hl. ulici.................................. 1,065 mil. Kč
01039 ST.BŘECLAV – prodejna, zast. pl. 270 m2..................................... 2,655 mil. Kč
01035 BŘECLAV – pron. neb. pr. 37 m2, pěší zóna.......................................... 6.500 Kč
01031 BŘECLAV – pron. obch. a kanc. prost., 86 m2 ................................... 10 000 Kč
01036 BŘECLAV – pron. haly s rampou, 1.179 m2........................................ 750 Kč/m2

01010 BŘECLAV – pron. NOVÉ haly 112 m2 ......................................... 11.260 Kč/měs
01027 VRANOVICE – pron. haly 1044 m2 a skladu 198 m2......................... 200 Kč/m2

01028 M.N.VES – pron. haly 576 a 696 m2 ............................................... od 100 Kč/m2

01030 BŘECLAV – pron. haly 380 m2, pobl. centra...................................... 800 Kč/m2

01051 – Břeclav, objekt k podnikání 01053 – Břeclav, objekt k bydlení,
na náměstí TGM či podnikání, ul. Šilingrova

Turistické informační centrum nabízí
Muzikál OLYMPIC se vrací zpět na scénu v Divadle Brodway 

na Praze 1. Předpremiéra pro veřejnost se uskuteční v pondělí 
10. 11. 2003 od 15 hodin. Cena vstupenek Kč 150,–. Skutečný pří-
běh, ve kterém vypráví, zpívá a hraje jak kapela složená z „mla-
dých“ Olympiců, tak skutečný Olympic. Je to výpověď o minu-
lých dobách, lidech a příbězích, které Olympic prožíval. 

Skupina BROUCI se Vám představí v novém hudebním pás-
mu nazvaném „BROUCI“. Uslyšíte nejen známé písně od Bea-
tles, ale také uvidíte mnoho hraných situačních scének a gagů. 
Slavnostní premiéra proběhne 13. 11. 2003 ve 20.00 hodin v Di-
vadle J. Grossmanna. Cena vstupenek 270 a 250 Kč.

Zveme Vás na pomyslný výlet, prostřednictvím nádherných 
písní MARTHY a TENY ELEFTERIADU, zpěvaček řeckého pů-
vodu. Řecká hudba podbarví jejich jiskřivý humor při vyprávění 
o Řecku, Řecích, jejich charakteru, zvycích, kultuře a kuchyni. 

4. 11. 2003 ve 20.00 hodin – Koncert Marthy a Teny, místo koná-
ní Klub Mythos, cena vstupenek 200 Kč, 21. 11. 2003 ve 20.00 hodin 
– Řecký večer s tancem, místo konání Klub Lávka, cena vstupenek 
190 Kč, 20. 12. 2003 ve 20.00 hodin – Vánoční koncert Marthy a Te-
ny, místo konání Klub Lávka, cena vstupenek 220 Kč

Od začátku října jsou v prodeji vstupenky na vystoupení skupiny 
NAZARETH (25. 11. 2003 v 19.00 hodin, Sportovní hala Novesta 
Zlín, cena v předprodeji 439 Kč). Skupina Turbo při příležitosti vy-
dání nového alba „Byl to hráč“ vyjíždí na turné a jako exkluzivního 
hosta si pozvala britskou rockovou legendu Nazareth. Vstupenky ne-
jen na tato představení zakoupíte v Turistickém informačním centru 
Břeclav, náměstí T. G. Masaryka 3 (budova Městského úřadu), tel. 
519 326 900. Podrobnosti naleznete také na internetových stránkách 
agentury Ticket Art – www.ticket-art.cz. 

Upozornění pro podnikatele v oblasti cestovního ruchu 
Město Břeclav v současné době přepracovává své internetové 

stránky, kde mimo jiné budou uvedeny nejžádanější informace 
týkající se cestovního ruchu. Chtěli bychom turisty na interneto-
vých stránkách města informovat o následujících službách: 
–  možnost ubytování (hotely, penziony, ubytovny, kemp)
–  možnost stravování (restaurace, kavárny, cukrárny, čajovny)
–  vinotéky
–  společenské kluby a disco
–  sportovní zařízení
–  fi tness centra a posilovny
–  kadeřnické salóny
–  kosmetické salóny (pedikúra, manikúra, masáže)
–  prodejny uměleckých a dárkových předmětů
–  opravny kol 
–  opravny aut a autopůjčovny
–  taxislužba
–  banky, bankomaty a směnárny

Nabízíme Vám prezentaci Vaší fi rmy s možností umístění fo-
tografi e Vašeho zařízení a potřebnými údaji, které jsou součástí 
Vaší nabídky. Tato prezentace bude jednorázově zpoplatněna 
(částky 2 000 Kč, 1 000 Kč a 500 Kč) podle druhu podnikatelské 
činnosti. V rámci této nabídky bude možné v budoucnosti  kdy-
koliv měnit Vaše údaje již bezplatně.

Prosíme Vás, abyste zájem o prezentaci sdělili nejpozději 
do 30. listopadu na kontaktní adresu: Městský úřad Břeclav, 
Turistické informační centrum, Náměstí  TGM 3, 690 81 Břec-
lav. Telefon: 519 326 900, E-mail: info@breclav.org, nebo naši 
nabídku přišli projednat osobně přímo do budovy MěÚ Břeclav, 
přízemí, dveře č. 36 (Turistické informační centrum).

Pomalu se blíží doba vánoční a je tedy čas myslet na dárky 
pro své příbuzné a známé. Turistické informační centrum, které 
se nachází v budově městského úřadu, si Vám dovoluje nabíd-
nout za velmi příznivé ceny knihy, keramické obrázky a grafi cké 
listy s tématikou našeho města a blízkého okolí. Příznivci lidové 
muziky si jistě vyberou z nabídky CD a MC kazet s cimbálovou 
či dechovou hudbou. Přijďte a nebudete litovat!

inzerce řádková
Možnost práce na HČ i VČ v malo a velkoobchodě, 
tel: 723 907 488.
Agentura 1+1, Národních hrdinů 5, 690 02 Břec-
lav. telefon: 519 372 357, 607 846 834, e-mail 
h.vajbarova@seznam.cz Seznamovací agentura s ce-
lostátní působností již 4 roky nabízí své služby v Břec-
lavi všem nezadaným. Připraveny jsou i seznamovací 
pobyty: Mikulášský pobyt v Luhačovicích 5.–7. 12., Sil-
vestrovský pobyt a další. Kancelář otevřena v pondělí 
a ve středu od 9.00 do 16.00 hod. Je možné si telefonicky 
dohodnou i jiný den. Přijďte se seznámit!



14 / RADNICE INFOSERVIS

Kvalitu poskytovaných služeb chceme neustále zlepšovat, tvrdí 
provozovatel koupaliště a krytého bazénu 

Koupaliště a krytý bazén Město Břeclav 
pronajalo od počátku letních prázdnin. Pro-
vozovatelem těchto zařízení, která donedáv-
na spravovala příspěvková organizace Te-
reza Břeclav, se stal majitel plavecké školy 
„DELFÍN” JUDr. Zdeněk Janík. Od pronáj-
mů si Město slibuje nejen fi nanční úsporu, 
ale také zvýšení bezpečnosti návštěvníků 
a kvality poskytovaných služeb. V přípa-
dě letního koupaliště byla hlavní pozornost 
zaměřena na zlepšení hygieny, čistoty a po-
řádku (například úpravy zeleně, vymalová-
ní celé hlavní budovy). Ani zdaleka vše ještě 
není podle představ nového provozovatele. 

Jak zpětně hodnotí letní sezó-
nu provozovatel? 

Příprava celého areálu se provádí vždy 
před začátkem sezóny. Koupaliště bylo 
otevřeno již 8. května. Protože k předá-
ní došlo na přelomu června a července 
ze dne na den, žádné větší úpravy nebyly 
možné. Doslova za provozu zároveň pro-
bíhalo přebírání krytého bazénu. 

Na koupališti jsme prováděli pravidelnou 
údržbu v rámci možností. Vstupy do bazénů 
a sprchy jsme často čistili i několikrát den-
ně. Nekvalitní trávník a pískové plochy však 
udělaly své. Bohužel všechny problémy na-
jednou řešit nelze, zvláště v měsíci srpnu, 
kdy vysoké teploty trvaly několik týdnů. 
Hlavní úsilí jsme zaměřili na udržování 
čistoty a kvality vody. Zavedli jsme některé 
nové pořádky, na které nebyli návštěvníci 
zvyklí. Tato opatření vadila mnoha lidem 
a zejména těm mladým. Zpřísnili jsme kon-

trolu vstupů, protože spousta návštěvníků 
využívala poničeného, nebo zcela chybějí-
cího oplocení v místech od stadionu Loko-
motivy. Oplocení je jedna z věcí, na které 
se před příští sezónou zaměříme. Více jsme 
také dbali na dodržování zákazu skákání 
do vody z boku bazénů.

V minulosti docházelo k vážným úrazům 
na tobogánu. Tohle vyřešil fyzický dohled. 
Abychom jej zaplatili, museli jsme vstup 
na tobogán zpoplatnit. Díky dohledu jsme 
nezaznamenali žádný úraz. Zvažujeme také 
umístění ochranných bójí v místech, kde je 
povoleno skákání. Co je pozitivní, nebyly 
žádné problémy s nepřizpůsobivými obča-
ny. Chci poděkovat vedení Města a městské 
policii za jejich podporu a pomoc.

Domnívám se, že úroveň poskytova-
ných služeb je na dobré úrovni. Jsem si vě-
dom spousty jiných nedostatků, ale oprav-
du vše nelze zvládnout za provozu. 

Jak jsou na tom služby kryté-
ho bazénu? 

Prioritně se soustředíme na opravy sau-
ny, vodního topení a zprovoznění bufetu. 
Saunu, hodláme otevřít od listopadu. Její 
zastaralé a zničené zařízení vyžadovalo 
kompletní rekonstrukci a nové revize. Byli 
jsme nuceni odstavit kohoutkové sprchy, kte-
ré zůstávaly často naplno puštěny. Vlivem 
nekvalitní izolace odtud pořádně zatékalo 
do strojovny a sauny. U sprch využíváme 
solární ohřev. Proto se může stát, že zpo-
čátku je tekoucí voda chladnější a postupně 
přitéká teplá. Chtěli bychom také instalo-

vat nové vysoušeče, 
u kterých čekáme 
na zpracování od-
borného posudku.

Co se týče udržovaných teplot v bazé-
nu, sprchách a šatnách, jsou na všech těch-
to místech vyvěšeny modré tabulky s tep-
loměry a doporučenými hodnotami, které 
nám hygiena přísně kontroluje. 

Do vyřešení a zahájení provozu bufetu 
jsou v činnosti dva automaty na kávu a ob-
čerstvení. Mimo to poskytujeme občerst-
vení ve fi tnessclubu. V bufetu jsme proved-
li opravy značně poškozeného čalounění 
sedaček. Po jeho otevření zde budou k do-
stání také rychlé pokrmy a novinkou bude 
čepované pivo.

Rozpis hodin plavání pro veřejnost 
vždy pevně stanovujeme na následující 
týden. Z hlediska poptávky není pláno-
vání hodin pro veřejnost na delší období 
možné. Aktuální rozpis je k dispozici v bu-
dově krytého bazénu a také na internetu 
www.breclav.info 

V poslední době se hodně mlu-
ví o cenách za vstup. Jak je to s před-
platným pro občany Břeclavi? 

Ceny vstupů do krytého bazénu jsou stej-
né pro všechny návštěvníky. Všichni mohou 
využít slevy na dvouhodinové vstupy. Zájem 
vedení města byl, aby občané města Břeclavi 
byli zvýhodněni s tím, že rozdíl uhradí Měs-
to. A tak se i stalo. Nic nového, vždyť břec-
lavské školy mají oproti školám z okolních 
obcí levnější bazén již několik let a nikdo to 
nekritizoval. V tomto případě jde o vstřícný 
krok vedení Města ke všem břeclavským ob-
čanům. To samé mohla učinit každá z okol-
ních obcí, ale nestalo se tak. 

Obdobná dohoda je stále možná, zájem 
obcí zvýhodnit vstupy svých obyvatel bych 
jedině přivítal. 

 Připravil: Pavel Kašuba

Ceník vstupů – krytý bazén Břeclav
Počet vstupů Děti Důchodci Dospělí

1× 25 Kč 32 Kč 43 Kč

2×* 40 Kč 50 Kč 72 Kč

10× 250 Kč 320 Kč 430 Kč

30× 750 Kč 960 Kč 1290 Kč

Občané Břecavi si mohou po předložení dokladu o trvalém bydlišti zakoupit předplat-
né vstupů se slevou

10× 200 Kč 250 Kč 350 Kč

30× 500 Kč 650 Kč 750 Kč

Info pro veřejnost: pokladna 776 301 814
kancelář krytého bazénu: 519 324 458

Štafeta v krytém bazénu
V rámci 12. ročníku štafetového závodu měst proběhl ve čtvr-

tek 9. října v břeclavském krytém bazénu závod Olympijská stov-
ka. Splnění podmínek soutěže znamenalo účast minimálně pěti 
stovek účastníků, kteří museli jakýmkoliv způsobem uplavat 
vzdálenost sto metrů. Břeclavské štafety se zúčastnilo celkem 
300 plavců. Dosažené výkony byly bodovány podle tabulek zo-
hledňujících věk. Břeclavští plavci dosáhli celkového počtu 4 186 
bodů, což je téměř dvojnásobek oproti loňskému ročníku. Nej-
starším účastníkem se stal Karel Ertl a nejmladšími byli šestiletí 
Michal Brada a Daniel Karpov.

Na snímku startují žáci břeclavských škol za dohledu rozhod-
čího Zbyňka Chlumeckého. (pk)
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TJ Lokomotiva se stane městským sportovním areálem
Od 25. března tohoto roku má TJ Lokomotiva nově zvolený vý-

bor, kde funkci předsedy přijal místostarosta Břeclavi Ing. Jaroslav 
Parolek. Po odchodu dlouholetého tajemníka Stanislava Kocmán-
ka, i jeho krátkodobého nástupce Libora Havlíka, nastoupila od 15. 
srpna do nově zvolené funkce manažerky Klára Nosková. Náplní její 
práce je organizace provozu celého sportovního areálu a koordinace 
časového harmonogramu všech sportovišť TJ Lokomotiva. 

„Na celém dosavadním provozu jsou znát dlouhá socialistická 
léta, na které den co den narážím. Věřím, že se nám společnými 
silami podaří tyto stopy odstranit a nastartovat nový a lepší sys-
tém. Dlouhou dobu jsme byli všichni zvyklí docházet do tohoto 
areálu kdykoliv, za jakýmkoliv účelem a hlavně bezplatně. Pro-
to jsme si vědomi, že změny jež probíhají a proběhnou, vyžadují 
svůj čas na postupné přizpůsobení všech zúčastněných. 

Začali jsme se zpoplatněním všech sportovních ploch, samozřej-
mě s rozlišením cen pro oddíly, školy a komerční využití. Donutila 
nás k tomu krize, která zapříčinila úpadek Lokomotivy. Výdaje mno-
honásobně překračovaly příjmy. Lokomotiva není schopna nadále 
takto existovat. Aby byla provozuschopná, potřebuje fi nanční jistotu 
k pokrytí nákladů na údržbu a provoz. Rada Města Břeclavi s výbo-
rem Lokomotivy připravují podmínky, za kterých tento sportovní 
areál bude předán do vlastnictví Města Břeclavi a stane se takzva-
ným městským stadionem. Pak by mělo dojít ke kontrolovanému 
vstupu do areálu a popřípadě zpoplatnění vstupu jednotlivců sym-
bolickou částkou. Výsledkem by mělo být celkové zlepšení chodu 
celého zařízení a zkvalitnění podmínek pro sportovce.

Sportovní hala je v současné době v poslední fázi rekonstruk-
ce a zprovozněna by měla být zhruba od 20. prosince 2003. Roz-
sáhlá přestavba byla vyčíslena částkou 12,8 milionu korun. „Vel-
ké poděkování patří starostovi sportovního sdružení OREL ČR 
a poslanci za KDU-ČSL panu Ladislavu Šustrovi, který se v úz-
ké spolupráci s ředitelkou Regionálního sdružení ČSTV Břec-
lav paní Jaroslavou Schejbalovou podílel na zajištění fi nančních 
prostředků ze státního rozpočtu,“ dodala Nosková. 

V současné době probíhá oprava celé správní budovy, včet-
ně sociálního zařízení a šaten pro sportovce v přízemí. Samot-
ná tělocvična dostává nový kabát. Rekonstrukce podlahy se z fi -
nančních důvodů uskuteční pravděpodobně v příštím roce. Výše 
uvedené stavební práce provádí společnosti VHS Břeclav a Br-
no ve spolupráci se společnostmi STAVEX Břeclav, COMLUX 
Břeclav a BYTOP-GAS Hustopeče. 

Po zprovoznění bude při vstupu do vestibulu nově připraven 
hodinový harmonogram vytížení tělocvičny, a také informační 
tabule pro lepší přehlednost a orientaci. Kancelář manažerky TJ 
Lokomotiva je umístěna do prvního patra správní budovy. Bližší 
informace k otvírací době a ceníku, budou zveřejněny v příštím 
vydání Radnice.

Úplnou novinkou je dosud největší horolezecká stěna v ČR umístěná 
do štítu haly, jejímž provozovatelem bude sportovní sdružení OREL 
Břeclav. Stavbu stěny provádí fi rma PILKA-KAMENY Hodonín.

Břeclavští atleti ukončili sezónu
Ženy i muži atletického oddílu Tělovýchovné jednoty Lokomo-

tiva Břeclav se v uplynulé sezóně účastnili soutěží II. ligy. Muži 
bojovali o udržení, což se jim v posledním kole podařilo. Svými 
výkony se o to zasloužili zejména A. Formánek, L. Brenn (více-
bojaři) a J. Uher (sprint, dálka). Ženy skončily v konkurenci čtr-
nácti družstev na druhém místě, které jim zajistilo postup do I. 
ligy v příští sezóně. Z mistrovství republiky si atletky přivezly dvě 
zlaté (M. Darmovzalová dálka v hale a trojskok), dvě stříbrné (M. 
Darmovzalová trojskok v hale, dorostenka L. Petrásková dálka 
v hale) a tři bronzové medaile (dorostenka Petrásková trojskok, 
žákyně V. Králíková 800 m, žákyně H. Sklenářová 1 500 m).

Školy se v atletických soutěžích opět umístily na předních mís-
tech. Nejlepších výkonů tradičně dosahovali žáci sportovních tříd 
ZŠ Slovácká: 2. místo mladších žáků, 6. místo starších žákyň a 8. 
místo starších žáků v celorepublikovém fi nále Poháru rozhlasu, 
1. místo v Kinderiádě – nejprestižnější atletické soutěži pro žáky 
prvního stupně ZŠ a 4. místo starších žákyň v celorepublikovém 
fi nále Atletického čtyřboje. V okresních přeborech získali žáci 
této školy 16 zlatých, 18 stříbrných a 19 bronzových medailí. 

Studentky břeclavského gymnázia zvítězily v krajském kole 
středoškolského poháru, studenti skončili druzí. Postupují tak 
do celostátního fi nále, které proběhne v tomto měsíci. 

„Uplynulou atletickou sezónu hodnotím velmi dobře. Postup 
žen do první ligy i udržení mužů v lize druhé, a také velký počet 
medailí přivezených z mistrovství republiky je pro naše město 
obrovským úspěchem. Důležitým je určitě fakt, že nám ve ško-
lách vyrůstají nové atletické talenty. Do budoucna by k dobré vý-
konnosti břeclavských atletů měly přispět zatím pouze zamýšlené 
úpravy atletické dráhy Stadionu Miroslava Loučky,“ zhodnotil 
výkony břeclavské atletiky trenér a zároveň radní našeho města 
Zbyněk Chlumecký.   (pk)

Novým objevem letošní atletické sezóny se stala Klára Růžičková, která 
překonala pět okresních rekordů (100, 200 a 400 m překážek, 200 m 
hladkých a sedmiboj).

Pozvánka na hodovou kopanou
Tradiční hodové utkání v kopané mezi Starou Břeclaví a pří-

chozími hosty pořádá v sobotu 8. listopadu v 13.00 hodin občan-
ské sdružení OLYMPIA Stará Břeclav. Hraje se na Pastvisku, počet 
hráčů v družstvech je neomezený. Registrace hráčů je ve 12.30 ho-
din. Pořadatelé by rádi uvítali překonání celkového počtu 42 hráčů 
z roku 1998. Občerstvení na hřišti je zajištěno. V 16.00 hodin pak 
následuje hodové posezení všech hráčů a jejich přátel u cimbálové 
muziky v hostinci Na obecní. 

Dříve bývalo zvykem, že hodové utkání vyhrával tým OLYMPIE. 
Poslední utkání v loňském roce však překvapivě vyhráli hosté 7:4. Přijď-
te si zasportovat i vy, dresy jsou připraveny.  

Ing. Vladimír Paulík
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I ve druhém kole Poháru ETTU stolní tenistky Břeclavi úspěšné
Již samotný postup z 1. kola evropského Poháru ETTU stol-

ních tenistek Slovanu Břeclav A Gumotex byl bez diskuse úspě-
chem nováčka extraligy při jeho premiéře na evropské scéně. 
Také druhé kolo soutěže se hrálo skupinovým systémem a repre-
zentanta Gumotexu a města Břeclavi v něm čekala cesta do fran-
couzského Bordeaux a měření sil s místním C.A.M a holandským 
TTV Varese. Nečekal se žádný zázrak, úkolem hráček Slovanu 
bylo odvést co nejlepší výkon a být silným soupeřům důstojným 
protivníkem. Úkol byl splněn a málem překročen. I po namáha-
vé 23-hodinové cestě mikrobusem se hráčky Břeclavi ve svém 
prvním utkání pustily do Holanďanek s vervou a zvítězily 3:1. 
Varese prohrálo ve večerním střetnutí 0:3 s Bordeaux a hráč-
kám Břeclavi se tak nečekaně otevřela možnost hrát v neděli 
dopoledne s domácím celkem o postup do třetího kola Poháru 
ETTU. Předchozí vystoupení obou celků dávala určitou možnost 
uspět, vlastní průběh utkání ale ukázal zřetelnou převahu hráček 
Bordeaux. Hrají ve francouzské 1. lize i v evropských pohárech 
řadu let, mají hodně zkušeností, jsou technicky i takticky vyzrá-

lé. Bordeaux tak vyhrálo celkově 3:0 a postoupilo mezi šestnáct 
nejlepších celků v Poháru ETTU. 

Celkově lze start stolních tenistek Slovanu Břeclav A Gumo-
tex v evropské pohárové soutěži hodnotit jako úspěšný. Při své 
premiéře ve společnosti kvalitních celků z celé Evropy dokázaly 
ze čtyř utkání dvě vyhrát a i v těch prohraných zanechaly přízni-
vý dojem a dostaly se do povědomí Evropy. Při náročných star-
tech se také odkryly nedostatky ve hře jednotlivých hráček, na je-
jichž odstranění bude možno v následném období pracovat.

Jako nováčci extraligy přivítaly břeclavské stolní tenistky 
v domácím prostředí přední české celky Start Horní Suchá a Fer-
rum Frýdlant nad Ostravicí. Potvrdilo se, jak velký je výkonnostní 
rozdíl mezi úrovní 1. ligy a extraligy. S favoritem extraligy Hor-
ní Suchou tenistky Slovanu prohrály 1:9, bod získala Piperová 
a dvakrát chyběly pouhé dva míčky k výhře Gajanové. Po jed-
nom bodu získala každá z břeclavských hráček v zápasech proti 
Frýdlantu, který pro naše tenistky skončil také prohrou 3:7.
 (jh)

Pohár předával Golonka
Ve dnech 11. a 12. října se na zimním stadionu konal turnaj ama-
térských hokejových týmů  v ledním hokeji. Prvního ročníku 
tohoto mezinárodního turnaje pod názvem O pohár Jozefa Go-
lonku se zúčastnily dva hokejové kluby české (HC Huskies Pra-
chatice, Břeclav zastupoval HC Husako) a dva slovenské (HC Ro-
vinka a HC MAD VIPERS Bratislava). Nezúčastnily se původně 
nahlášené týmy z Polska, Rakouska a české Jaroměře. V drama-
tickém fi nále proti sobě nastoupily HC Husako a MAD VIPERS. 
Regulérní hrací doba skončila výsledkem 2:2 a o vítězi rozhodly 
až samostatné nájezdy. Pohár prvního ročníku převzali z rukou 
československé hokejové legendy Jozefa Golonky hráči pořáda-
jícího klubu MAD VIPERS z Bratislavy.  (pk)

Veřejné bruslení na zimním stadionu 
Listopad

PO             17. 11. 16.00–17.30 hod.
ST              12. 11.  17.00–18.30 hod.
ST              26. 11. 17.00–18.30 hod.
NE               2. 11. 16.00–17.30 hod.
NE               9. 11. 16.00–17.30 hod.
NE             16. 11. 16.00–17.30 hod.
NE             30. 11. 16.00–17.30 hod.

Z provozních důvodů mohou být začátky veřejných bruslení 
v průběhu měsíce upraveny. Informace na tel. č. 519 372 165 kl. 
216 nebo 519 372 186.

inzerce
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V neděli 9. 11. v 17.30 hodin
KLOKAN JACK
Hyperaktivní klokan s dolary a deatomizerém v kapse. V americké komedii 
je vše dovoleno!

Do 12 let nevhodné – titulky – 89 min., 55 a 57 Kč
V pátek 7. 11. a v sobotu 8. 11. v 17.00! a 20.00 hodin, v neděli 9. 
11. ve 20.00 hodin
ŽELARY
Čtyřicátá léta, Eliška (Aňa Geislerová) je vzdělaná lékařka, která naváže 
zvláštní vztah s „přírodním“ mužem s dětskou duší Jozou…

Přístupno – 150 min., 67 a 69 Kč
Ve středu 12. 11. a ve čtvrtek 13. 11. v 17.30 hodin
MATRIX REOLADED
Osvoboď svou mysl! Podruhé.

Do 12 let nevhodné – 108 min., 55 a 57 Kč
Ve středu 12. 11. a ve čtvrtek 13. 11. ve 20.00 hodin
KAŠLU NA LÁSKU
Reéne ZELIWEGEROVÁ (Chicago, Deník Bridget Jonesové…) a Evan 
McGREGOR (Traispotting, Star Wars…) v retrokomedii z 60. let podle 
hesla „láska je Martini“. „A ty jsi šejkr!“

Přístupno – titulky – 95 min., 60 a 62 Kč
V pátek 14. 11. a v sobotu 15. 11. v 17.30 a 20.00 hodin
PRAVÁ BLONDÝNKA 2
Lepší. Odvážnější. Blonďatější. Americká letní komedie o blondýnce, která 
vystudovala Harvard.

Přístupno – titulky – 95 min., 60 a 62 Kč
V úterý 18. 11 a ve čtvrtek 20. 11. v 17.30, od pátku 21. 11. do ne-
děle 23. 11. v 17.30 a 20.00 hodin
KILL BILL
QUENTIN TARANTINO (GAUNEŘI, PULP FICTION a JACKIE 
BROWNOVÁ) a jeho očekávaný fi lm. Na stříbrném podnosu nese snímek 

Kill Bill a s podnosu kape krev…  V hlavní roli UNA THURMANOVÁ 
(„hvězdná“ z fi lmu Pulp Fiction)

Do 15 let nepřístupno – 97 min., 70 a 72 Kč
ART ČTVRTEK
Ve čtvrtek 20. 11. ve 20.00 hodin 
ŠKYT
„Mikrokosmos říznutý Twink Peaks – po maďarsku !“ Pozoruhodná směsice 
fi lmových stylů /M.j. Evropská cena za režiserský objev/. Z vesnice se začnou 
ztrácet „nepotřební“ muži… Symfonie zvuků je založena na rytmu škytů 
strýce Cseklika, který rámuje celý příběh.

Do 12 let nevhodné – titulky – 75 min., 55 a 57 Kč
Ve středu 26. 11. a ve čtvrtek 27. 11. v 17.30 a 20.00 hodin
LIGA VÝJIMEČNÝCH
Lovec, Vědec, Špion, Upírka, Nesmrtelný, Netvor, Neviditelný. Sedm 
mocných se spojí a zachraňují civilizaci před válkou. SEAN CONERY 
a literární postavy z konce 19. století, které by se jinak nepotkali. Americký 
fi lm, akce a spousta triků.

Do 12 let nevhodné – titulky – 108 min., 60 a 62 Kč
V pátek 28. 11. a v neděli 30. 11. ve 20.00 hodin 
PŮLNOČNÍ MÍLE
V životě a lásce očekávej nečekané. Dustin HOFFMAN a Susan SARAN-
DOT ve fi lmu, který mapuje podoby smutku, prožívání ztráty i odvahu 
rozhodnout se co dál…

Přístupno – 117 min., 60 a 62 Kč
PRO DĚTI
V pátek 28. 11. v 17.30 hodin a v neděli 30. 11. již v 15.00 hodin!
PRASÁTKO A JEHO VELKÝ PŘÍBĚH
Prasátko, medvídek PÚ, tygr, oslík, zajíc v další v pohádce ze Skorovcového lesa.

Přístupno – 74 min., 45 a 47 Kč
Rezervace vstupenek na tel.: 519 370 818 nebo e-mail:emm@bvx.cz
Prodej vstupenek v den představení od 17.00 do 20.15 hodin.

Uvidíte v kině Koruna (dolby stereo)
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Dům kultury BřeclavSlavili Den seniorů
Svaz důchodců ze Staré Břeclavi oslavil tento svátek 4. října. 

Plný sál přivítal předseda, který přítomným popřál hodně zdraví 
a pohody a přivítal čestného hosta pana Procházku. K poslechu 
i tanci zahrála hodonínská cimbálová muzika Fialka. Dobrá ná-
lada svědčila o spokojenosti všech členů. Svaz důchodců ze Staré 
Břeclavi děkuje všem, kteří se podíleli na přípravě této akce.

Svaz důchodců ze Stromořadní 5 pořádal ke dni seniorů 2. říj-
na slavnostní schůzi v domu školství. Kulturní program zahájila 
cimbálová a dechová hudba Základní umělecké školy Břeclav. 
Následovalo vystoupení valtických mažoretek a taneční vystou-
pení hudební školy YAMAHA. Před hudební produkcí k posle-
chu i tanci proběhla již tradiční tombola v podobě Kola štěstí. 
Mimo zástupců města se slavnostní schůze zúčastnil i místopřed-
seda Českého svazu důchodců p. Dušek.
Svaz důchodců ze Stromořadní 5 pořádá:
9. listopadu      Zájezd do ND Brno na operu Jakobín
12. listopadu    Zájezd do ND Brno na operetu Země úsměvů
Připravuje:
13. listopadu         beseda se zdravotní přednáškou, vystoupí 

Břeclavánek, každý člen obdrží pozván-
ku

11. prosince           slavnostní vánoční beseda s bohatým kul-
turním programem a Kolem štěstí.

v 14.00 hodin
v dělnickém domě

v 14.00 hodin 
v domu školství

Zlatka Calabová, obrazy

Malířka z Valašského Meziříčí zahájí výstavu obrazů slavnost-
ní vernisáží v neděli 9. listopadu v 15.00 hodin. Výstavu uvede 
PhDr. Alena Podzemná.

Galerie tímto zve všechny občany na výstavu děl emocionální 
hloubky a profesionální dokonalosti. Její obrazy zachycují boha-
tý život v nás i kolem nás. Obrazy bývají nazývány „Krajinami 
lidské duše“. Výstava potrvá do 5. prosince.

Obraz měsíce: Max Švabin-
ský – Déšť, 1913, suchá jehla. 

Významný český grafi k a malíř 
M. Švabinský (1873–1962) byl ne-
obyčejně plodný a pracovitý umě-
lec. Tvořil monumentální malby 
a užitnou grafi ku (známky, pení-
ze). Známé jsou práce na oknech 
v Katedrále sv. Víta v Praze. Ga-

lerie připravuje: Křest kalendáře 2004 s obrazy Antonína Vojtka 
ve středu 12. listopadu, v 11.00 hodin, v hotelu Centro v Husto-
pečích. Patronát nad touto akcí převzala paní Lívie Klausová, 
která bude přítomna i s manželem, prezidentem republiky Vác-
lavem Klausem.

Knížecí klub: V neděli 7. prosince v 17.00 hodin. Již tradičně 
pod názvem Vánoce přicházejí, aneb Štafeta lásky.

Služby galerie: Poradenská služba v úterý a středy od 14.00 
do 17.00 hodin. Galerie je otevřena denně mimo sobot a pondělků 
od 14.00 do 17.00 hodin, telefon se záznamníkem 519 327 722.

18. listopadu          Kuk a Cuk
v 9.00 a 10.30 hod.    představení pro školy 
21. a 22. listopadu Hudecké dny Jožky Kobzíka
v 19.00 hod.
26. listopadu          Cestou necestou – Miroslav Donutil
v 19.30 hod.

Připravujeme:
5. prosince                Vánoční koncert Václava Hudečka

Klub přátel umění v Břeclavi
Pondělí 8. prosince  Společenské posezení v rámci 20. výročí

16.30 hodin založení výtvarného Klubu přátel umění. 

Galerie 99
Břeclav – Slovácká ulice
Antonín Vojtek
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NA POSLEDNÍ STRANĚ…


